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Beretning fra Natur- og Miljø udvalget  
 

Tak for ordet  

Natur- og Miljøudvalget er et lille udvalg, som desværre nu kun består af to personer – Merethe Jelsbak 
Raundal og undertegnede. Pia Ølholm udtrådte desværre af fællesrådet i efteråret og dermed også af 
Natur- og Miljøudvalget.   

Natur- og Miljøudvalget arbejder med både overordnet planlægning og med konkrete initiativer og 
indsatser på natur- og miljøområdet. Jeg vil i denne beretning lægge ud med at fortælle om overordnede 
indsatser og derefter fortælle om det mere konkrete.   

Overordnet set arbejder udvalget med at sætte fokus på den grønne dagsorden i alle vores sager. Set i 
helikopterperspektiv handler det blandt andet om altid at indtænke landskab, natur og miljø, når vi f.eks. 
udarbejder høringssvar. Vi har igennem det seneste år udarbejdet høringssvar til en masse planer såsom 
det nye byudviklingsområde øst for Harlev og den kommende erhvervspark ved Framlev, som Merethe 
også har nævnt. I disse høringssvar gør vi en løbende særlig indsats for at inddrage det grønne og blå 
perspektiv.   

Overordnet set arbejder vi også med stiplanlægning i udvalget. Vi arbejder efter en plan for 
sammenhængende stisystemer på kryds og tværs af vores lokalområde. Planen har vi i 2022 formidlet på 
forskellig vis til både byrådet, Magistraten for Teknik og Miljø med flere, og vi bruger enhver given lejlighed 
til at nævne den og trække pointer frem fra den, som kan bruges igen og igen i de konkrete sager.   

Konkret forsøger vi desuden at få realiseret stiplanerne. Vi arbejder for en bedre stiforbindelse i Gl. Harlev 
omkring Harlev Mølle samt en sti rundt det nye regnvandsbassin – også i Gl. Harlev. Også i den nordlige del 
arbejder vi med konkrete stiforbindelser. Her kunne vi godt tænke os en rekreativ forbindelse mellem 
Borum og Labing samt mellem Hørslev og Herskind. Heldigvis har vi en god dialog med Borum Lyngby 
Fællesråd samt Landsbyrådet i Herskind om at få dette realiseret.  

Eksisterende stier ønsker vi også at udbrede kendskabet til. Vi har blandt andet udarbejdet en artikel til 
Paraplyen om Hørslevruten, og vi har en artikel undervejs omkring vandreruten mellem Aarhus og 
Silkeborg, som også går igennem vores lokalområde.  

Til slut skal nævnes, at vi også konkret arbejder med at øge kvaliteten af de grønne arealer og samtidig gøre 
dem mere attraktive for naboer/besøgende. Vi har en særlig indsats for et grønt areal på Sydbakken (VAM-
grunden), som p.t. ”bare” er en græsplæne. Her er der flere borgere, der har udtrykt ønsker om at 
opkvalificere indholdet af arealet med f.eks. træer, buske, blomster, borde og bænke. Vi har udarbejdet en 
rigtig fin plan / skitse for, hvordan et opkvalificeret areal alternativt kunne tage sig ud og anvendes og vi er i 
dialog med kommunen om at få det realiseret.  

Udarbejdet på udvalgets vegne af formand - Sol Strømbo Hansen 
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